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Mødetype: Skolebestyrelsesmøde 
 
Dato: 07. september 2022 klokken 17.00-19.00 

 
Sted: Højen 1, personalerummet 

 

Mødedeltagere: 
Forældrebestyrelsen: 
Mia Kovdal Jørgensen, Formand  

Randi Qvist, næstformand 
Brian Madsen, skolebestyrelsesmedlem 

Peter Nielsen Skytte, skolebestyrelsesmedlem 
Bo Rasmussen, skolebestyrelsesmedlem 

Karina Rhiger, skolebestyrelsesmedlem  
 

Suppleanter: 

Lena Antonisen, suppleant i skolebestyrelsen (valgfri deltagelse) 

Peder Dalgaard, suppleant i skolebestyrelsen (valgfri deltagelse) 
 

Skolen: 

Anette Hyldahl Gregersen, medarbejderrepræsentant 

Lene Kjær, medarbejderrepræsentant 
Mette Harder, Skoleleder 

Tina Maria Petersen, Viceskoleleder 
 

Referent:  

Tina Maria Petersen 
 

Mødeleder:  

Mia Kovdal Jørgensen 

 

Tidtager: 
Lene Kjær 

 

Afbud fra: 

Karina Rhiger 
Randi Qvist 

 

Forplejning: 
Let forplejning i form af frugt og nødder 

Kaffe/the 
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1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 
 

2. Velkomst af nye bestyrelsesmedlemmer og formel 
konstituering af bestyrelsen 
Kort rundvisning af forberedelse, mødelokale på Højen. 

Præsentation af alle bestyrelsesmedlemmer. 
 

Konstituering er sket. 
Formand: Mia Kovdal Jørgensen 

Næstformand: Randi Qvist 
Suppleanter: Lena Antonisen og Peder Dalgaard 

 

3. Orientering-ledelsen 
a. Opstart efter sommerferien, herunder flytning til satellit. 

b. Aktuelt elevtal 
c. Status på økonomi 

 
Mette orienterer om opstart efter sommerferien og at vi nu er delt på to 

matrikler.  

Vi har været i gang i ca. 1 måned og det er gået over al forventning. 
Både på Skolevej og Højen virker medarbejderne til at være ved godt 

mod, trods udfordringerne og nye rutiner, der skal indarbejdes. Der er 
stadig mange småting, der skal falde på plads – alle har fokus er på 

børnene og deres rammer.  
Vi har fokus på hvordan vi fortsat kan mødes i det store fællesskab, hvor 

alle børnene er samlet.  
Legepladsen er nu etableret på Højen og det er til stor begejstring for 

børnene. Enkelte ting på legepladsen skal korrigeres. 
 

Det aktuelle elevtal er 127 elever og ca. 120 medarbejdere. 
 

Vi har overskud og det forventes vedvarende. Grundet besparelser ved 
Uddannelses og Arbejdsmarked, må vi ikke bruge opsparede midler og vi 

må kun bruge til almen drift, som er det der skal til for at få hverdagen 

til at fungerer. Alt andet skal vi spørger om tilladelse til. Vi har fået 
tilladelse til at lease en bil, da vi har en elev der har stort behov for 

dette. Generelt oplever vi at have behov for busser og overvejer flere 
stole til den ene bus. 

 
I forhold til el og varme er der sat ekstra af i budget, men det er ikke 

noget vi har mere viden om endnu. 
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Henvendelse fra klasse, vi må ikke drøfte enkeltsager, men vi er meget 

optaget af hvordan vi skaber bedst mulig lærings og trivselsbetingelser 
hele vejen rundt. Og er meget opmærksomme herpå.  

Vi har både lærer og pædagog ressourcer og vi kigger ind i deres 
kompetencer og hvordan de komplementerer hinanden. 

Vi har et udvidet læringsbegreb for børnene, fordi at de har behov for 
understøttelse til livsmestring, fx tur i brugsen for at handle.  

 

Nyansatte har introdag den første dag. Her får de introduktion til 
organisationen, AMR, TR, ASK, PLF, ergonomi. 

Derudover har vi introkurser løbende om mandagen, til flg.: 
Ergonomi 

Aula 
Low arousel 

ASK  
 

4. Orientering-Skolebestyrelsen 
a. Ønske om overblik over ansatte faggrupper. Skolebestyrelsen 

ønsker en dialog dialog omkring målopfyldelse ved forskellige 

faggrupper.  
b. Parkering på Højen 1 

c. Legeplads på Højen 1 
 

Det er altid en vurdering og afvejning af den enkelte klasse, hvorledes 
lærer og pædagogressourcer tildeles. Uanset faggruppe er vi fælles 

opgave omkring målopfyldelsen. 
 

Det opleves som en udfordring, at gå op til modulbyggeriet fra 
parkeringspladsen – da der er langt. Kan der tilføres af og pålæsning til 

Lundagerskolen tilladt?!  

 
Lise fra Teknik og Miljø har fået opsat skilt med ”kun for busser” for at 

mindske unødig kørsel. 
 

Legepladsen er opstillet og der var legepladsekspedition i fredags. 
Børnene er meget glade for legepladsen og at den endelig er sat op, og 

benytter den med stor fornøjelse. 
 

5. Status på kapacitet til skoleåret 2022-2023 og orientering om 

ombygning af Højen 1 
Vi har kapacitet til at være her nu, med opdelingen på de to matrikler.  

 
Forslag til ombygning af Højen er tegnet og der er inddraget alt fra 

afholdte workshops.  

Afdelingerne er samlet og væsentligt, at afdelingerne kan tilgås uden 
gennemgang afdelingerne i mellem. 
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Næste skridt er udarbejdning af udbudsmaterialet, som foretages af 

arkitekten og Ejendomscentret. Den videre proces går i gang og gøres 
klar til udbud i EU, førend der findes arkitekter der arbejder videre med 

det forslag der er udarbejdet.  
Vi får ca. 5.000 m2 (p.t. har vi ca. 3.000 m2 på Skolevej + 1.000 m2 på 

Højen). Alle lokaler bliver godkendt til elever, så der er mulighed for at 
være fleksibel i planløsningen 

Modulbyggeriet er godkendt i fem år. 

 

6. Udarbejdelse af årsplan for retningslinjer og principper for 
skolebestyrelsen 
 Kvalitetsrapporter 
 Værdiregelsæt og  

 Principper-Skal og kan principper 
 Ordensregler 

 Antimobbestrategi 
 Tilsyn med skolens virksomhed 

 Skolens budget og godkendelse af budget 
 Personaleansættelser 

 Vision og strategi 
 

Vi behandler ca. to til hvert skolebestyrelsesmøde. Således deles de 

løbende på skoleåret. 
 

7. Evt. 
Skolebestyrelsesmøderne flyttes til kl. 19-21 

Bestyrelsen vurderer om der er behov for flere møder end de seks der er 
fastlagt.  

 

Buskørsel 3 minutter må de vente. Børnene må sidde max 1 time 
 

Oplevelse af, at ting ikke kommer med hjem fra SFO og det er essentielt. 
 

Medarbejder tilfredshed.  
Vi lavede en trivselsmåling sidste år, som så fornuftig ud. Samlet set var 

svarprocent omkring 3,5 – øverste 70% 
Særlige opmærksomhedspunkter er, høje følelsesmæssige krav og 

pladsmangel.  
 

Forum Horsens er i gang med at bygge ny svømmehal og fra næste år vil 
de skoler der benytter hallen få bedre muligheder. Der laves også et 

”terapibassin”  
Ligenu har vi varmtvandsbassinet i Brædstrup og Forum. Vi håber at 

kunne bruge terapibassinet, når det er færdigt. 


